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 ‘W
e zijn van oudsher opgericht 
om het bestuur van de KNB 
gevraagd en ongevraagd  
van advies te voorzien. Als 

commissie zouden we graag ook echt willen 
optreden námens alle kandidaat-notarissen. 
Maar oorspronkelijk hebben we deze rol  
dus niet. Met de kandidaten uit de ledenraad 
hebben we hier ook over gesproken, en over 
hoe kandidaat-notarissen meer stem kunnen 
krijgen. Maar een vastomlijnd plan is er nog 
niet. Dat is ook afhankelijk van de richting  
die de beroepsorganisatie op gaat qua demo-
cratisering en herorganisatie. Stel dat bijvoor-
beeld besloten wordt de ringvergaderingen  
af te schaffen, dan heeft het nu voor ons geen 
zin om daar aansluiting bij te zoeken.’
Aan het woord is Annette van der Klooster, 
kandidaat-notaris in Amsterdam. Ze zit sinds 
drie jaar in de Commissie kandidaat-notarissen, 
dit jaar als voorzitter. Het voorzitterschap 
rouleert elk jaar. Een commissielid wordt voor 
drie jaar benoemd met een verlenging van  
nog eens drie jaar. De commissie vergadert  
vijf keer per jaar. ‘Het afgelopen jaar hebben 
we uiteraard wat meer vergaderd. Daar was  
de situatie ook naar’, aldus Van der Klooster.

Wapenfeit

De Commissie kandidaat-notarissen kreeg  
het afgelopen jaar bekendheid door een brief 
die ze eind 2011 hadden gestuurd aan het toen-
malige bestuur. Daarin uitten ze hun onvrede 
over het beleid van de KNB daar waar het de 
kandidaat-notaris betrof. Volgens de commissie 
trok het toenmalige bestuur zich van die brief 

weinig aan en dat stak. Van der Klooster:  
‘We hadden het idee dat we met een kluitje in 
het riet gestuurd werden. Het nieuwe bestuur 
nam die onvrede meteen weg. In een van de 
eerste weken van zijn voorzitterschap zat ik  
al met Ruud van Gerven aan tafel. Dat hebben 
we erg gewaardeerd. Ja, de samenwerking 
verloopt nu goed.’ ‘Maar’, vult ze snel aan,  
‘dat betekent niet dat we niet kritisch zijn! Zo 
hebben we de laatste tijd achter de schermen 
veel met het bestuur gepraat over de hoogte 
van de contributie van de toegevoegd notaris. 
Mede door onze inmenging gaat het bestuur 
hiermee aan de slag.’
Maar dit is niet het enige wapenfeit van de 
commissie, benadrukt Van der Klooster. Ze  
is ook trots op de aanpassing van de beroeps-
opleiding notariaat. ‘Het niveau sluit in onze 
ogen nu goed aan bij wat kandidaten wensen 
en waar ze behoefte aan hebben.’

RingveRgadeRing

Voor dit jaar heeft de commissie een centraal 
thema bedacht: de kandidaat-notaris van  
de toekomst. Van der Klooster: ‘In dat kader 
willen we weer een Groot Kandidaten Onder-
zoek houden. In 2011 was het laatste onderzoek. 
Naast vragen over arbeidstevredenheid, de 
toegevoegd notaris en flexibel werken, willen 
we ook vragen stellen over hoe de vertegen-
woordiging van kandidaat-notarissen het best 
geregeld kan worden. Daarnaast willen we rond 
diezelfde thema’s uit het Groot Kandidaten 
Onderzoek een symposium organiseren, alleen 
toegankelijk voor kandidaat-notarissen.’ Ook 
wordt er op dit moment een brief gemaakt 
bestemd voor alle ringbesturen, met hand-
vatten om nieuwe kandidaten in hun ring 

meer te betrekken bij de KNB. ‘Kandidaten 
vinden op dit moment vaak hun weg niet  
naar de ringvergadering. Dat wordt hen soms 
vanuit kantoor ook niet mogelijk gemaakt  
en dat moet veranderen, want op die ring-
vergaderingen kun je je mening laten horen. 
Nu zijn er vaak meer notarissen aanwezig  
en die denken toch anders over bepaalde 
zaken. Kijk maar naar die beroepsopleiding. 
Notarissen betalen de kosten daarvan. Als  
ik dan nu hoor dat pakket II nog altijd niet 
goedgekeurd is in verband met de kosten, dan 
is dat een argument dat daar vandaan komt. 
Als er meer kandidaten zouden komen, dan 
zouden die kunnen laten weten hoe goed die 
nieuwe opleiding is voor hun ontwikkeling. 
Dan is er een tegengeluid,’ aldus de voorzitter.

Kansen

Dat geluid is een heet hangijzer voor de 
commissie. Van der Klooster: ‘We vinden  
het erg belangrijk dat kandidaat-notarissen 
meer gebruik maken van de democratische 
mogelijkheden die er op dit moment zijn 
binnen de orde. Bezoek vooral ringverga-
deringen. Met aan de borreltafel of in de 
 wandelgangen mopperen, bereik je niets  
en laat je kansen lopen.’ 

Commissie kandidaat-notarissen

Wat doet de Commissie kandidaat-notarissen van de Koninklijke 
Notariële Beroepsorganisatie (KNB)? En wat zijn de plannen voor 2013? 
Voorzitter Annette van der Klooster vertelt.
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2013: jaar van de kandidaat-
 notaris van de toekomst De Commissie kandidaat-notarissen met  

v.l.n.r. Ivo van der Zijl, Frans ten Veen, Nienke 
Westerhof, Annette van der Klooster, Nick  
van Dijk, Barbara Langeler en Wim Kuipers. 
Marijke Christiaanse ontbreekt op de foto.
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